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Motion nr. 6 och styrelsens yttrande 

Inför årsmötet för Tomtägarföreningen Björkvik (föreningen) 2025 har det inkommit en motion 

från medlemmen Viveka Strangert. Inkom 31 december 2024. 

Styrelsen konstaterar att motionen har inkommit i tid. 

MOTION TILL BJÖRKVIKS TOMTÄGARFÖRNING 

Årsmöte den 18 mars 2025 

BETANDE DJUR PÅ NORRVIKSÄNGEN 

Bakgrund 

Björkviks Tomtägarförening (”föreningen”) äger och förvaltar idag stora marker av varierande 

typ. Bland annat har föreningen flera ängar som vi bör måna om att hålla öppna och fria från 

sly. Ängen vid Dalsalavägen hålls fria från sly genom att Kerstin Egeland och Nina Egeland 

Salame låter sina hästar beta där. Ängen vid Norrviken hålls öppen genom att föreningen 

betalar för att den slås en eller två gånger per år. Det gräs som slås ligger idag kvar på 

marken och bidrar därmed till gödning av ängen, vilket är gynnsamt för grov växtlighet och 

slår ut många växter som kräver en magrare jord. 

Det finns många fördelar med att i stället för att maskinellt slå en äng istället tillåta betande 

djur. Betade hagmarker gör landskapet rikt på värdefulla växter, insekter och fåglar. En betad 

hage kan innehålla så många som 40 olika arter per kvadratmeter. Det är värdefullt i sig, 

men bidrar även till att göra naturen mer robust för att vi i framtiden ska klara av 

klimatförändringar. Läs mer på exempelvis Naturskyddsföreningens hemsida. 

Utöver att gynna den biologiska mångfalden kan betande djur komma åt områden som en 

traktor inte klarar att nå, detta gäller i synnerhet gränsen mellan äng och skogsbryn samt i 

diken där förekomsten av sly är särskilt förekommande. Dessutom kan valet att ha betande 

djur istället för att slå ängen bli billigare för föreningen. 

Jag föreslår därför att vi frågar Kerstin och Nina om de vill låta sina hästar beta även på 

Norrviksängen (se karta nedan) under några veckor per år. Förslagsvis på våren och hösten 

då färre badande medlemmar passerar området. Närmare tidpunkter bör uppdras åt 

styrelsen att komma överens med Kerstin och Nina om, allt för att säkerställa att betet 

uppfyller syftet att hålla marken öppen och fri från sly. Hänsyn måste också tas till vad som är 

lämpligt för hästarna. Jag föreslår att man delar upp ängarna i flera hagar så att man kan 

passera i mellan på väg ned till vattnet.  

För att ytterligare förbättra den biologiska mångfalden och för att hålla parasiter nere för 

hästarna bör det också undersökas om även får ska kunna beta på marken. Ett sådant 

växelbete är bra för föreningen eftersom hästar och får äter olika grässorter och annat, vilket 

gör att resultatet blir effektivare och landskapet vackrare.  

För att hålla häst eller får på detaljplanelagt område i Värmdö kommun krävs tillstånd (se 3 § 

Värmdös lokala hälsoskyddsföreskrifter). Att ansöka om ett sådant tillstånd kostar 6 850 kr 

och det gäller därefter i fem år. Denna kostnad ska jämföras med kostnaden för att låta 

klippa ängen med traktor såsom vi gör idag (5 000 kr exkl. moms, dvs. 25 000 kr för fem år). 

Besparingen för föreningen sett ur en femårsperiod är således 18 150 kr. Mot denna 

bakgrund föreslås att föreningen står för ansökningskostnaden om 6 850 kr till kommunen.  

https://www.naturskyddsforeningen.se/artiklar/betande-djur-ger-rik-natur/
https://www.varmdo.se/download/18.22e4ee451639ed6e2d8af1d5/1708684009018/Lokala%20f%C3%B6reskrifter%20f%C3%B6r%20att%20skydda%20m%C3%A4nniskors%20h%C3%A4lsa%20och%20milj%C3%B6n.pdf
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De som ansvarar för djuren (hästar och/eller får) ska emellertid säkerställa att stängsel håller 

nödvändig kvalitet och att området hålls rent och snyggt, exempelvis genom att inom rimlig 

tid avlägsna hästbajs. 

 

 

Förslag till beslut 

- Att tillåta att hästar och/eller får kan beta på Norrviksängen, inom det område som 

framgår av kartan ovan. 

- Att betet ska tillåtas under de perioder som styrelsen kommer överens med 

djurägarna om, dock högst 8 veckor per år. 

- Att de som äger djuren i fråga ansvarar för att ansöka om tillstånd för betet hos 

kommunen. 

- Att föreningen ersätter utlägget för ansökningsavgiften (6 850 kr) mot uppvisande av 

kvitto. 

- Att de som äger djuren ansvarar för att staket runt hagarna håller en tillfredsställande 

kvalitet och att hagarna i övrigt hålls rena och snygga, vilket bl.a. innebär att hästbajs 

avlägsnas regelbundet. 

Stockholm den 31 december 2024 

Viveka Strangert, Älvsala 2:40 

 

Styrelsens svar och rekommendation på motionen ovan.  

Erfarenheten från ängen (hästhagen) vid Dalsalavägen, som de senaste åren har hållits 

öppna med hjälp av hästar, är positiv.  

Vi ser därför gärna att även Norrviksängen betas av hästar och/eller får under de perioder 

som föreslås i motionen. Att det även blir en kostnadsbesparing för föreningen ser vi som en 

stor fördel. 

Med stöd av ovanstående rekommenderar styrelsen att årsmötet skall bifalla 

Viveka Strangerts motion.  


